

山东体育科技

ISSN 1009-9840
CN 37-1011/G8

SHANDONG SPORTS SCIENCE & TECHNOLOGY
SHANDONG TIYU KEJI



1

2017

2017年第39卷第1期

Vol.39 No.1 2017

中国·济南

JINAN, CHINA



万方数据

目 次

体育社会科学

- 共性寻求与个性解释:民族传统体育个案研究范式探究 刘合智,霍 红(1)
公共体育服务领域协同、并存的多中心治理模式 王洪彬(6)
基于生活方式特性的消费者行为研究 金银哲,金 显(12)
体育运动——普遍理性化社会中的冲动宣泄和升华 王东方(17)
冲突与融合
——现代体育的国际化传播 甄媛圆(21)
由技击到养生:太极拳的历史演变及特征 董逢威,方 钟(27)
青少年体质监测管理评价结果的运用机制 赖锦松,余卫平(31)
徐州暴走运动兴起的社会原因及其发展研究 闫富豪,项立敏(35)
互联网+体育旅游产业发展的 SWOT 分析及对策研究 武传玺(39)

竞技论坛

- 皮划艇 200 m 项目专项特征与训练研究 王兆征,周 鹏(45)
跆拳道国际比赛的科学化及其发展方向研究 杨小芳,李 力(49)

体育生物科学

- 沙苑子对运动大鼠海马 GAD₆₇、GABA-T、SSADH 酶基因表达的调控研究 刘志刚,聂玉芝,刘 琴(53)
不同防晒材料的光谱分析对运动防晒措施的启示 李 恒(59)

学校体育

- 普通高校"阳光体育运动"实施的人文环境效能评价体系建构 张智敏,王志强,张育存(64)
分形学视野下的体育教学评价研究 王明园(70)
义务教育阶段农村学校校园足球发展现状及可持续性发展研究
——以武汉市郊区县、宜昌夷陵区、贵州等农村中小学校为例 蔡其飞,刘 胜,谢 超(76)

大众体育

- 城镇化进程中全民健身实施路径研究 崔佳琦,王 松(81)
德国、英国、荷兰群众体育发展比较研究 张 虹(85)
休闲体育旅游区域整合开发研究
——以淮海经济区为例 张松奎,李 丽(89)
“把关人”视域下全民健身类 APP 的设计与应用 韩贝宁,赵 岩,马婧宇(93)

CONTENTS

Sports Social Science

- Generality seeking and individuality interpretation: On research paradigm of case-study on traditional sports LIU He-zhi, HUO Hong(1)

Public sports service cooperation, coexistence of multi-center governance model WANG Hong-bin(6)

Consumer behavior based on lifestyle characteristics JIN Yin-zhe,JIN Yu(12)

Sports – the impulse, catharsis and sublimation in the general rational society WANG Dong-fang(17)

Conflict and integration

—International spread of modern sports ZHEN Ai-yuan(21)

- From the art of attack to keeping in good health: Historical evolution and characteristics of Taijiquan DONG Feng-wei, FANG Zhong(27)

- Application mechanism of evaluation results of youth physique monitoring and management LAI Jin-song,YU Wei-ping(31)

Social causes and development of the rise of hiking in Xuzhou city YAN Fu-hao, XIANG Li-min(35)

SWOT analysis and countermeasure research on the development of Internet+sports tourism industry WU Chuan-xi(39)

Competitive Sports Forum

Special feature and training of 200 m event of canoeing WANG Zhao-zheng, ZHOU Peng(45)

Scientization and development direction of international Taekwondo competition YANG Xiao-Fang ,LI Li(49)

Sports Bioscience

Regulation and control effects of semen astragali complanati on GAD₆₇, GABA-T and SSADH gene expression in the hippocampus of exercised rats LIU Zhi-gang,NTE Yu-zhi,LIU Qin(53)

Spectral analysis of various materials of sunscreen for sports LI Heng(59)

School PE

- Construction of humanistic environmental efficiency evaluation system for "Sunshine Sports" in colleges and universities ZHANG Zhi-min, WANG Zhi-qiang, ZHANG Yu-cun(64)

Evaluation of physical education teaching in the perspective of fractal theory WANG Ming-yuan(70)

Development status and sustainable development of campus football in rural schools during compulsory education stage

—With some rural primary and secondary schools as an example CAI Qi-fei, LIU Sheng, XIE Chao(76)

Fitness for All

Implementation route of national fitness in the process of urbanization CUI Jia-qi, WANG Song(81)

Comparative studies on mass sports in Germany, Britain and the Netherlands ZHANG Hong(85)

Regional integration and development of leisure sports tourism

—A case study on Huaihai Economic Zone ZHANG Song-kui,LI Li(89)

Design and application of the national Fitness APP guided by "gatekeeper" theory

..... HAN Bei-ning,ZHAO Yan,MA Jing-yu(93)

中文体育类核心期刊（2011 版）
华东地区优秀期刊
山东省优秀期刊
《中国学术期刊综合评价数据库》来源期刊
《中国人文社会科学引文数据库》来源期刊
《中国期刊网》、《中国学术期刊（光盘版）》全文收录期刊
《万方数据—数字化期刊群》全文收录期刊
美国《剑桥科学文摘：体育索引》（CSA:PEI）核心期刊
加拿大国际体育文献数据库收录期刊
《中文科技期刊数据库》全文收录期刊
《国家哲学社会科学学术期刊数据库》全文收录期刊
《CAJ-CD 规范》执行优秀期刊

《山东体育科技》编辑委员会

主任 张松林

副主任 李政

主编 郑念军

编委（按姓氏笔画排序）

毛德伟 申正清 卢成义 冯连世 田麦久 孙晋海 李皿 张志勇 杨敬暖

钟炼 栾风岩 曹莉 魏平

国际编委 于冰 (Bing Yu, University of North Carolina, USA)

编辑部主任 钟炼

编辑 宋丽 陈勇 段金花 严家高 满晓霞 牛杰冠

英文编辑 王丽洁

封面设计 王金军

山东体育科技

(双月刊, 1979 年创刊)

第 39 卷 第 1 期 总第 166 期

2017 年 2 月 25 日

SHANDONG SPORTS SCIENCE & TECHNOLOGY

(Bimonthly, Established in 1979)

Vol.39 No.1 Serial No.166

February 25, 2017

主管单位：山东省体育局

Administered by Shandong Administration of Sports

主办单位：山东体育科学学会

Sponsored by Shandong Sports Science Society

山东省体育科学研究中心

Shandong Research Center of Sports Science

主编：郑念军

Editor in Chief: ZHENG Nian-jun

编辑出版：山东体育科技编辑部

Edited & Published by Editorial Dept. of Shandong Sports Sci. & Tech.

地 址：济南市世纪大道 10600 号

Add: 10600, Shiji Dadao, Jinan 250102, China

邮 政 编 码：250102

Postcode: 250102

电 话：(0531)89655061 89657972

Tel: 86-531-89655061 89657972

89655062

89655062

传 真：(0531)89655065

Fax: 86-531-89655065

网 址：<http://sdtykj.paperopen.com>

Website: <http://sdtykj.paperopen.com>

电子邮箱：stkj@chinajournal.net.cn

E-mail: stkj@chinajournal.net.cn

印 刷：山东星海彩印有限公司

Printed by Shandong Xinghai Colour Printing Co., Ltd.

发 行 范 围：公开发行

Issue: Distribution to the Public

发 行：山东体育科技编辑部

Issued by Editorial Dept. of Shandong Sports Sci. & Tech.

ISSN 1009-9840



02>

国际标准刊号: ISSN 1009-9840

国内定价: 15.00 元 / 期 90.00 元 / 年

国内统一刊号: CN 37-1011/G8